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Wróżbita Jan Rokita

\\\ KRAJ  

Kancelaria Prezesa Rady 
Ministrów opracowała 
narodowy program szczepień 
przeciwko COVID-19. Kiedy 
możemy się spodziewać 
ogólnodostępnych szczepień 
i na jakich zasadach mają 
przebiegać? 

Na te informacje wiele osób czeka 
z niecierpliwością od dawna. Kie-

dy koncerny Pfizer i Moderna ogłosiły 
wejście w końcową fazę prac nad szcze-
pionkami, narodziły się pytania – kiedy 
preparat będzie powszechnie dostępny, 
kto otrzyma szczepienie w pierwszej 
kolejności i przede wszystkim: ile to 
będzie kosztować? 

We wtorek 8 grudnia ministrowie 
Michał Dworczyk i Adam Niedzielski 

zaprezentowali główne założenia opra-
cowywanego właśnie projektu naro-
dowej strategii szczepień. – Naszym 
celem jest przeprowadzenie programu 

szczepień, dzięki któremu mamy uzy-
skać odporność populacji. Jest to jedna 
z największych operacji logistycznych w 
ciągu ostatnich kilkudziesięciu lat. 

Szczepienia tuż, tuż? 

Pierwsze szczepionki powinny dotrzeć do naszego kraju w styczniu

Jan Rokita jest przekonany, że wie, kiedy skończy się epidemia

\\\ GÓRA KALWARIA

Przewodniczący Rady Miejskiej 
Góry Kalwarii już wie, kiedy 
skończy się w Polsce epidemia 
koronawirusa. Jan Rokita złożył 
rezygnację ze stanowiska 
wyznaczając konkretną, choć 
nieco odległą datę.

P od koniec sierpnia grupa kilkuna-
stu radnych wystąpiła z wnioskiem 

o odwołanie ze stanowiska przewodni-
czącego Jana Rokity. Od tamtej pory w 
samorządzie Góry Kalwarii trwają zwią-
zane z tym spory. Jan Rokita odmawia 
procedowania tego wniosku twierdząc, 
że dopóki trwa epidemia koronawiru-
sa, nie da się przeprowadzić wyboru 
nowego przewodniczącego. Powód? 
Głosowanie w tym wypadku musi być 
tajne. A Rokita upiera się, że w trybie 
zdalnym takiego głosowania przepro-
wadzić się nie da. 
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\\\ POWIAT

Od 13 grudnia pociągi Kolei 
Mazowieckich będą kursować 
według nowego rozkładu jazdy. 
Jakie zmiany nas czekają? 

N owe rozkłady są w dużej mierze 
powodowane remontem stacji 

Warszawa Zachodnia. Docelowo War-
szawa Zachodnia ma stać się stacją 
przesiadkową łączącą transport kole-
jowy z komunikacją autobusową i tram-
wajową. Projekt zakłada przebudowę 
30 km torów, 130 rozjazdów i sieci 
trakcyjnej. – Modernizacja stacji War-
szawa Zachodnia rozpoczyna przebu-
dowę linii średnicowej. Będziemy ściśle 
współpracować z wykonawcą, by prace 
przebiegały sprawnie. Chcemy krok po 
kroku zapewnić na warszawskiej linii 
średnicowej wygodniejsze i sprawniej-
sze podróże, dostosowane do potrzeb 
pasażerów. Realnie zwiększymy rolę 
kolei w systemie komunikacji stolicy, 
aglomeracji i kraju – informował w paź-
dzierniku Ireneusz Merchel, prezes PKP 
PLK SA. 

Modernizacja stacji rozpoczęła się 
już miesiąc temu, teraz jednak prace 
wchodzą w etap, w którym konieczne 
będzie wstrzymanie ruchu kolejowego. 
Część połączeń zostanie odwołana, a 

wybrane będą kursowały przez stację 
Warszawa Centralna z pominięciem 
przystanków Warszawa Ochota, War-
szawa Śródmieście, Warszawa Powiśle 
i Warszawa Stadion. Dodatkowo 14 
grudnia wieczorem nastąpi całkowita 
przerwa w ruchu na linii średnicowej 
podmiejskiej. Część połączeń będzie 
kursowała przez stację Warszawa Cen-
tralna, a niektóre skończą i rozpoczną 
bieg na stacji Warszawa Wschodnia. 

Na linii R8 Warszawa – Skarżysko 
Kamienna nadal trwają prace moderni-
zacyjne. Odcinek Radom – Warka będzie 
wyłączony z ruchu, a w to miejsce bę-

dzie kursować komunikacja zastępcza. 
Pociąg „Radomiak” nadal będzie kur-
sował okrężną trasą przez Centralną 
Magistralę Kolejową. Są jednak i dobre 
wiadomości – Góra Kalwaria zyska aż 
14 nowych par połączeń. Dwa dodat-
kowe pociągi będą też zatrzymywać się 
w Warce. 

Nowy rozkład jazdy ma obowiązy-
wać do 13 marca 2021 r. Szczegółową 
rozpiskę można znaleźć na naszej stro-
nie internetowej www.przegladpiase-
czynski.pl

Karolina Hofman

Zmiany w rozkładach
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Znalazłeś się w miejscu, w którym  
dzieje się coś ciekawego, coś,  

czym chciałbyś podzielić się z innymi?

NAJCIEKAWSZE NEWSY 
OPUBLIKUJEMY

Przesyłaj zdjęcia i informacje do redakcji  
– MMS i SMS pod nr tel. 501 09 14 80  

lub e-mail: redakcja@przegladpiaseczynski.pl 

\\\ ZMARŁ 
TOMASZ DUDEK  
Tomasz Dudek, trener 
GOSiRek, pracownik Bi-
blioteki Publicznej w Pia-
secznie, przegrał walkę  
z chorobą. Miał 35 lat. 
Całe swoje życie poświę-
cił piłce nożnej. Pierwsze 
kroki na boisku stawiał w 
rodzimym KS Piaseczno. 
Następnie przez kilka lat 
reprezentował m.in. barwy Polonii Warszawa, Górnika Łęczna czy Sparty Jazgarzew. 
W ostatnich latach był również trenerem KS GOSiRki. Pracował także w Bibliotece 
Publicznej w Piasecznie.
Tomasz Dudek miał 35 lat. Osierocił dwóch synów.
Składamy wyrazy głębokiego współczucia dla rodziny i bliskich.

Redakcja Przeglądu Piaseczyńskiego

\\\ PIASECZNO
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Choć system e-Sesja, którym posługu-
ją się radni, dopuszcza wszelkie opcje 
głosowania, w tym również niejawne. 
Przewodniczący jednak trwa na stano-
wisku, że taki system głosowania jest 
niezgodny z Konstytucją i Statutem oraz 
nie ma certyfikacji PKW.

– Na chwilę obecną nie istnieje 
żadna ustawa, której zapisy dopusz-
czałyby głosowanie tajne podczas sesji 
w trybie zdalnym oraz co najważniej-
sze zawierałyby jasne wytyczne co do 
przeprowadzenia takiego głosowania 
– przekonywał we wrześniu w piś-
mie do wojewody. A sesji stacjonar-
nej zwoływać nie zamierza do końca  
epidemii.

Radni podejmują więc kolejne 
próby podczas kolejnych sesji, a tym-
czasem Jan Rokita 1 grudnia złożył re-
zygnację ze stanowiska. Rzecz w tym, 
że wskazał w niej konkretną datę, kie-
dy miałby przestać pełnić swoje obo-
wiązki – 24 czerwca. Wprowadziło to 

pewną konsternację, ponieważ radni 
nie byli pewni, co w tej sytuacji z ich 
wnioskiem o odwołanie. Prawnik gmi-
ny Edyta Zielonka wyjaśniła, że są to 
dwa niezależne wnioski i radni mogą 
oczywiście podejmować próbę odwo-
łania przewodniczącego przed tą datą. 

Sytuacja niewątpliwie jest wyjątkowa, 
ponieważ zwyczajowo termin rezyg-
nacji jest tożsamy z terminem jej złoże-
nia bądź jakąś bliską datą (typu koniec  
miesiąca itp.).

Radna Beata Polaczyńska chciała 
wiedzieć, dlaczego Jan Rokita zdecydo-
wał się jednak na rezygnację ze stanowi-
ska i wskazał akurat taka datę.

– Jak sądzę, 24 czerwca stan epide-
mii już nie będzie obowiązywał – odpo-
wiedział przewodniczący.

Krótko mówiąc, przyszłoroczne wa-
kacje, jeśli wierzyć w intuicję Jana Ro-
kity, spędzimy wolni od jakichkolwiek 
ograniczeń epidemicznych.

Joanna Ferlian

Wróżbita 
Jan Rokita Cały proces będzie przeprowadzony w 

sposób przyjazny dla obywateli – mówił 
podczas konferencji Dworczyk. Jedno-
cześnie zapewniał, że celem programu 
jest zapewnienie wystarczającej ilości 
bezpiecznych i skutecznych szczepio-
nek w jak najkrótszym czasie. Szcze-
pienia mają być darmowe, dobrowolne 
i łatwo dostępne. 

Jako państwo członkowskie Pol-
ska uczestniczy w unijnym programie 
wspólnego zakupu szczepionek. Ko-
misja Europejska podpisała umowy 
wczesnego zakupu z 6 koncernami 
farmaceutycznymi: CureVac, Moderna, 

Pfizer/BioNTec, AstraZeneca, Sanofi-
-GSK oraz Janssen Pharmaceutica NV/
Johnson&Johnson. Polska przystąpiła 
do pięciu z tych umów (z wyjątkiem 
kontraktu z Sanofi-GSK) Łącznie mają 
trafić do nas 62 miliony dawek, za które 
państwo zapłaci ok. 2,4 mld zł. 

\\\   Jak będzie wyglądać samo 
szczepienie? 

Aby otrzymać szczepionkę, będzie-
my musieli najpierw zarejestrować się 
online przez infolinię, u lekarza POZ 
lub za pośrednictwem Internetowego 
Konta Pacjenta. Następnie we wskaza-
nym terminie musimy zgłosić się do 
punktu szczepień, gdzie przejdziemy 
badanie kwalifikacyjne w celu wyklu-
czenia ewentualnych przeciwwskazań. 

Po badaniu otrzymamy pierwszą dawkę 
szczepionki. Preparat będzie podawany 
w formie tradycyjnego zastrzyku do-
mięśniowego – podobnie jak w przy-
padku grypy czy ospy. Zaszczepienie 
drugą dawką powinno nastąpić po 
upływie 21 dni, tu jednak nie musimy 
się już rejestrować. Pełną ochronę zy-
skamy po 7 dniach od przyjęcia drugiej 
dawki preparatu. 

\\\   Kolejność szczepień
Proces produkcji i dystrybucji 

szczepionki będzie przebiegał stopnio-
wo, dlatego program szczepień również 
podzielono na etapy. Kolejność, w jakiej 
będą szczepione poszczególne grupy, 
ustalono m.in. na podstawie oceny ryzy-
ka narażenia na zakażenie oraz ryzyka 
poważnego zachorowania i śmierci. Z 
tego względu w pierwszej kolejności 
szczepienia obejmą pracowników sek-
tora medycznego (w tym pracowników 
DPS, MOPS i stacji sanitarno-epide-
miologicznych). W kolejnym etapie 

zaszczepieni zostaną pensjonariusze i 
pracownicy domów opieki, osoby po-
wyżej 60. roku życia (od najstarszych) 
oraz służby mundurowe (w tym WOT). 
Trzeci etap obejmie kluczowe grupy 
zawodowe: nauczycieli, pracowników 
transportu publicznego czy urzędników 
bezpośrednio zaangażowanych w walkę 
z epidemią. Ta część obejmie także oby-
wateli poniżej 60. roku życia, u których 
choroby współistniejące mogą wywołać 
ciężki przebieg choroby. Czwarty, ostat-
ni już etap to powszechne szczepienia 
dorosłej populacji kraju.

Przygotowany przez KPRM pro-
gram przejdzie teraz konsultacje. Pla-
nowo ma zostać wdrożony 15 grudnia. 
Same szczepienia powinny rozpocząć 
się w styczniu. Dokładny termin jednak 
nie jest jeszcze znany. Jak poinformował 
podczas konferencji Michał Dworczyk, 
data jest uzależniona od możliwości 
producenta preparatu.

 Karolina Hofman

Szczepienia tuż, tuż? 

Podczas konferencji minister Dworczyk przedstawił ogólne założenia programu 
szczepień
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Jako państwo 
członkowskie Polska 

uczestniczy w unijnym 
programie wspólnego 
zakupu szczepionek

Przewodniczący od września wszystkie sesje zwołuje w trybie zdalnym

dokończenie ze str. 1 dokończenie 
ze str. 1
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\\\ GÓRA KALWARIA

Nauczyciele interweniowali 
podczas sesji Rady Gminy.  
Poinformowali burmistrza,  
że oczekują odsetek  
za spóźnioną wypłatę pensji. 

N a sesji Rady Gminy Góra Kalwaria, 
która po przerwie była kontynu-

owana w środę 2 grudnia, pojawili się 
przedstawiciele związków zawodo-
wych pracowników oświaty. Miało to 
związek z opóźnieniem wypłaty pensji, 
o czym pisaliśmy w ubiegłym tygodniu. 
Nauczyciele podkreślili, że nie interesu-
ją ich wewnętrzne utarczki w Radzie i 
oczekują wypłaty wynagrodzenia w ter-
minie. Zwrócili uwagę, że wbrew twier-

dzeniom, iż wina za brak terminowej 
wypłaty spoczywa na radnych, którzy 
nie uchwalili niezbędnych zmian w bu-
dżecie, odpowiedzialność za opóźnienie 
ponosi również burmistrz. Podkreślali, 
że gmina jest pracodawcą, a burmistrz 
jej gospodarzem i powinien zatroszczyć 
się o środki na wypłaty z odpowiednim 
wyprzedzeniem.

\\\   Winnych jest więcej
– Dlaczego uchwała jest procedo-

wana tuż przed wypłatą? To pan jest 
gospodarzem gminy. Czy nie można by-
ło zwołać sesji nadzwyczajnej? – pytała 
radna Czesława Iwona Książek.

Przedstawiciele związków zawodo-
wych podkreślili, że oczekują wypłaty 
stosownych odsetek za opóźnienie. W 
przypadku braku wypłaty środków do 
końca tygodnia zapowiedzieli inter-
wencję w Państwowej Inspekcji Pracy, 
Ministerstwie Edukacji oraz mediach 
ogólnopolskich. Nie ukrywali, że mogą 
również pojawić się pozwy zbiorowe 
wobec gminy jako pracodawcy, który 
nie wywiązał się z obowiązku termino-
wej wypłaty wynagrodzenia.

Wiceburmistrz Mateusz Baj przy-
pomniał, że wypłata jest uzależniona 
od decyzji Rady dotyczącej zmiany 
uchwały budżetowej. Nauczycielki 
zapowiedziały, że nie opuszczą se-
sji, dopóki uchwały te nie zostaną  
przegłosowane.

\\\   Pensje w końcu  
wypłacone

Radni zdecydowali się na zmianę 
porządku obrad i głosowanie w pierw-
szej kolejności uchwał budżetowych. 
Wprawdzie pojawiły się wątpliwości, 
czy cała ta sesja nie zostanie uznana za 
nieważną przez wojewodę i – co za tym 
idzie – wszystkie uchwały nie zostaną 
uchylone, ale prawnik gminy zapewniła, 
że uchwały te można przegłosować.

– Dziękuję radnym za jednogłośne 
podjęcie uchwał – powiedział Mateusz 
Baj. – Obiecuję też dochowanie naj-
wyższej staranności w trosce o to, by 
taka sytuacja już nigdy więcej się nie 
powtórzyła.

Burmistrz poprosił o przerwę, w 
trakcie której zlecił wykonanie przele-
wów, by pieniądze trafiły do nauczy-
cieli i pracowników administracyjnych 
szkół i przedszkoli już w czwartek 3 
grudnia. Nauczyciele powinni swoje 
wynagrodzenie za godziny ponadwy-
miarowe i zastępstwa otrzymać 1 grud-
nia. W przypadku pracowników admini-
stracyjnych wypłaty miały wpłynąć na 
konto 28 listopada.

\\\   Co z odsetkami?
– Skupiliśmy się na tym, żeby jak 

najszybciej wypłacić zaległe wynagro-
dzenia. Sprawę wypłaty odsetek będzie-
my wyjaśniać w najbliższym czasie. Jeśli 
przepisy będą tego wymagały, zostaną 
one wypłacone – zapowiedział wice-
burmistrz Mateusz Baj. 

Joanna Ferlian

Żądają odsetek

Przybyli do urzędu nauczyciele nie ukrywali sporych emocji w związku  
z zamieszaniem i brakiem terminowych wypłat

\\\ KIERSZEK, JÓZEFOSŁAW

Tym razem podobno są już 
duże szanse na sukces. Jeśli 
uda się ostatecznie podpisać 
porozumienie między 
samorządami Piaseczna  
i Konstancina-Jeziorny, w 2021 
roku miałoby się wreszcie 
rozpocząć projektowanie 
zarówno ul. Działkowej, jak  
i 10KDL i 4KL.

N iekończąca się historia przymia-
rek do przebudowy ul. Działkowej 

oraz budowy ulic 10KDL i 4KL podobno 
ma wreszcie szanse na szczęśliwy finał. 
A dokładniej: na uczynienie pierwszego 
konkretnego kroku, czyli rozpoczęcie 
projektowania. Dotąd bowiem samo-
rządom gmin Piaseczno i Konstancin-
-Jeziorna trudno było się w tej sprawie 
porozumieć. Ulica Działkowa zarządza-
na jest bowiem przez gminę Konstan-
cin-Jeziorna, ale zdaniem burmistrza 
Kazimierza Jańczuka korzystają z niej 
głównie mieszkańcy Józefosławia, w 
związku z tym oczekiwał znacznego 
zaangażowania środków na inwestycję 
po stronie gminy Piaseczno. Piaseczno 
już od jakiegoś czasu zabezpieczało w 
budżecie pieniądze na projektowanie 
dla tej ulicy i podkreślało, że jest gotowe 
do współfinansowania inwestycji. Roz-
bieżności dotyczyły zakresu prac, po-
wiązania inwestycji z budową nowych 
dróg 10KDL i 4KL i ewentualnie skali 
dofinansowania. 

\\\   Porozumienie na razie  
niepodpisane

Jak powiedział nam kilka tygodni 
temu wiceburmistrz Robert Widz, 
wstępnie udało się osiągnąć porozumie-
nie między władzami obu gmin. 

– Jeśli radni obu samorządów za-
akceptują wprowadzenie do budżetu 
środków na realizację projektów, po-
winniśmy podpisać odpowiednie poro-
zumienie z burmistrzem Konstancina i 
wówczas będziemy mogli przystąpić 
do projektowania – powiedział nam  
Widz.

Piaseczyńscy radni już w listopa-
dzie zaakceptowali zmiany w budżecie 
i WPF przedłużające termin realizacji 
zadań. Na projekt dla u. Działkowej 
Piaseczno zamierza wydać 150 tys. w 
2021 i 50 tys. w 2022 r. Projektowa-
nie dróg 10KDL i 4KL również zostało 
przedłużone na najbliższe dwa lata. 
Piaseczno zamierza na część należącą 
do Konstancina-Jeziorny wydać po 50 
tys. zł rocznie. 

\\\   Najpierw Działkowa
– Oczekuję finansowania na pozio-

mie 7 do 3 (z przewagą Piaseczna – dop. 
redakcji) – powiedział nam burmistrz 
Kazimierz Jańczuk. Jeśli radni obu 

gmin zgodzą się na finansowanie, bę-
dziemy mogli podpisać porozumienie. 
Zastrzegam jednak, że do czasu ukoń-
czenia ul. Działkowej nie zgodzę się na 
budowę dróg 10KDL i 4KL – podkreślił 
burmistrz. Chodzi oczywiście o kon-
stanciński odcinek. W projekcie WPF 
Konstancina-Jeziorny na rozbudowę ul. 
Działkowej zapisano ponad 7,6 mln zł 
na lata 2021-2025. 

Piaseczno na odcinek 10KDL od ul. 
Cyraneczki do ul. Działkowej zaplano-
wało w 2021 roku  3,6 mln zł. Na roz-
budowę ul. Działkowej w WPF przewi-
dziano do 2025 r. 8,2 mln zł. 

Jeśli uda się w końcu podpisać sto-
sowne porozumienie, ciężar projekto-
wania chce przejąć Piaseczno. Na pro-
jekt wraz z uzyskaniem decyzji ZRiD 
potrzeba około 14-16 miesięcy. Sama 
budowa mogłaby się więc rozpocząć, 
przy zabezpieczeniu odpowiednich 
środków, już w 2022 roku.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Działkowa. Kolejne podejście

Stan ul. Działkowej jest wręcz legendarny. A dziurawe pobocze łatane jest  
co chwilę
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\\\ GÓRA KALWARIA

Gmina chciałaby zorganizować 
pętlę autobusową przy 
stacji PKP w Górze Kalwarii. 
Dzięki temu przy Rynku 
funkcjonowałby już tylko 
zwykły przystanek.

O rozwiązanie, które pojawiło się w 
dyskusji o komunikacji publicznej 

w Górze Kalwarii już kilka lat temu, 
upomniał się podczas grudniowej se-
sji radny Wojciech Kochański. Zwrócił 
uwagę, że w związku z objazdem przez 
ul. Marianki jeździ obecnie sporo auto-
busów. Zaproponował, żeby może wy-
korzystać sytuację, a dodatkowo prze-
sunąć przystanek przy cmentarzu bliżej 
dworca PKP i umożliwić mieszkańcom 
docieranie do stacji. Zwłaszcza, że od 
połowy grudnie ma znacząco wzrosnąć 
liczba kursów Kolei Mazowieckich do 
Góry Kalwarii, dzięki czemu popular-
ność kolejowego połączenia ze stolicą 
ma szansę wzrosnąć.

– Poza tym przy ul. Marianki, jed-
nej z najdłuższych w mieście, nie ma 
żadnego przystanku – zauważył radny 
Kochański.

\\\   Wszystko w rękach kolei
Wiceburmistrz Mateusz Baj przy-

znał, że rzeczywiście poprzedni włoda-
rze gminy mieli pomysł na utworzenie 
swego rodzaju pętli autobusowej przy 
stacji PKP. 

– Obok stacji jest działka, którą moż-
na by na ten cel wykorzystać. Rozmowy 
z PKP na ten temat są zaawansowane, 
ale działka ma wciąż nieuregulowaną 
sytuację prawną. W grę wchodzi ustale-
nie kwestii własności między poszcze-
gólnymi spółkami należącymi do PKP 
– poinformował radnych Baj. Obiecał, 
że kiedy sprawy te zostaną załatwione, 
gmina podejmie starania o utworzenie 
w tym miejscu nie tylko przystanku dla 
autobusów, ale też małego węzła prze-
siadkowego typu Park&Ride. Wów-
czas okolice Rynku przestałyby pełnić 
funkcję pętli autobusowej. W centrum 
miasta zlokalizowany byłby po prostu 
zwykły przystanek. 

– Cieszy mnie informacja o nowych, 
dodatkowych kursach pociągów – za-
znaczył Mateusz Baj. – To reaktywowa-
ne przed dziesięcioma laty połączenie 
wydawało się w pewnym momen-
cie połączeniem martwym. Miałem 
wrażenie, że pociąg do Góry Kalwarii 
wozi głównie powietrze. Jeśli zwięk-
sza się częstotliwość kursowania, to 

znaczy, że kolej widzi potencjał w tym  
połączeniu.

\\\   Zmiany tras za jakiś czas
Jeśli chodzi o autobus PKS z Grójca, 

gmina będzie prowadzić rozmowy ze 
starostwem na temat realizacji tego po-
łączenia. Linia ma bowiem kursować w 
ramach dotacji z rządowego programu 
PEKAES+, a formalnie realizacją mają 
się zająć starostwa powiatowe w Grójcu 
i Piasecznie. W związku z tym, że linia 
będzie współfinansowana z budżetu 
gminy Góra Kalwaria, burmistrz zamie-
rza negocjować przebieg trasy.

– O zmianie układu komunikacyjne-
go będziemy rozmawiać po wybudowa-
niu nowego odcinka ul. Papczyńskiego. 
Planujemy tam zlokalizować dwa przy-
stanki autobusowe. To będzie właściwy 
czas na rozmowy o całkowitym prze-
organizowaniu transportu publicznego 
wewnątrz samego miasta – zapowie-
dział wiceburmistrz. 

Joanna Ferlian

Pętla przy stacji PKP

Obecnie pętla autobusowa funkcjonuje przy Rynku

\\\ ŻABIENIEC

Szalejący na środku drogi 
28-latek tłumaczył policji,  
że wraca z imprezy 
sylwestrowej, a szybę  
w przejeżdżającym aucie wybił, 
bo myślał, że atakuje go smok. 

P olicjanci ostatnio mają ciekawą 
pracę. Na początku listopada trzech 

kierowców, którzy brali udział w stłucz-
ce w Parceli koło Konstancina-Jeziorny, 

tłumaczyło, że drogę przebiegł im nie-
dźwiedź. Wydawało się, że ciężko bę-
dzie przebić to wytłumaczenie, ale w 
ostatnich dniach policjancie usłyszeli 
jeszcze ciekawsze usprawiedliwienia 
naruszenia przepisów.

Jak informuje rzecznik KPP Piasecz-
no st. sierż. Rafał Markiewicz, do oficera 
dyżurnego z Piaseczna w jednej chwili 
wpłynęło kilka zgłoszeń dotyczących 
mężczyzny, który stoi na środku drogi 
w Żabieńcu i zatrzymuje jadące pojaz-

dy. Do interwencji zostali skierowani 
policjanci z Góry Kalwarii, którzy byli 
wówczas najbliżej miejsca zdarzenia.

\\\   Impreza musiała być  
udana

– Mundurowi dojeżdżając na miej-
sce zobaczyli mężczyznę, który stoi na 
środku drogi. W czasie jego legitymo-
wania, do patrolu podjechał właściciel 
fiata, któremu chwilę wcześniej 28-latek 
wybił szybę w samochodzie – relacjo-
nuje Markiewicz. – Sprawca tłumaczył 

funkcjonariuszom, że właśnie wraca 
z zabawy sylwestrowej 2020/2021, a 
uszkodził szybę w fiacie, bo myślał, że 
atakuje go smok.

28-latek został zatrzymany i osa-
dzony w policyjnej celi. Badanie alko-
matem wykazało, że miał on prawie 
2 promile alkoholu w organizmie. Za 
swoje zachowanie odpowie przed są-
dem. Grozi mu kara do 5 lat pozbawie-
nia wolności.

Joanna Ferlian

Walczył ze smokiem
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\\\ PIASECZNO

Gmina Piaseczno oferuje 
coraz szerszy wachlarz usług 
elektronicznych. Dzięki nowym 
funkcjonalnościom wiele spraw 
załatwimy za pomocą naszego 
telefonu.

W dobie powszechności urządzeń 
mobilnych coraz bardziej ceni-

my sobie rozwiązania, które pozwala-
ją nam załatwić sprawy bez wizyty w 
urzędzie. Z takiego założenia wyszedł 
samorząd gminy Piaseczno, przystępu-
jąc do konkursu wdrażania projektów 
unijnych w zakresie szeroko pojętych 
e-usług. Wiosną 2018 r. Gmina przy-
gotowała projekt rozszerzenia zakresu 
funkcjonalności Piaseczyńskiej Karty 
Mieszkańca, które właśnie weszły w 
życie.

W dostępnej już w sklepie Google 
Play aplikacji znajdziemy szereg funk-
cjonalności, które ułatwią nam codzien-
ne życie. Od opłat za parkowanie, przez 
wypożyczanie rowerów miejskich po 
zakup biletów autobusowych – wszyst-
ko to załatwimy za pomocą naszego 
smartfona. Jakie możliwości daje nam 
platforma e-usług?

\\\   Ułatwienia  
dla mieszkańców

Pierwszym udogodnieniem jest 
elektroniczna wersja Piaseczyńskiej 
Karty Mieszkańca (e-PKM), która za-
stąpi nam plastikową kartę. Podobnie 
jest z Piaseczyńską Kartą Dużej Rodziny 
(e-PKDR). Z myślą o użytkownikach obu 
kart stworzono wspólny system, dzięki 
czemu na e-karcie znajdziemy infor-
macje o wszystkich ulgach, jakie nam 
przysługują. Użytkownik ma również 
dostęp do podglądu historii – w ten spo-
sób w każdej chwili możemy sprawdzić 
np. ile razy w ostatnim czasie byliśmy 
na basenie czy kiedy byliśmy z naszym 
pupilem u weterynarza. E-karta daje 
także dostęp do Indywidualnego Konta 

Mieszkańca, gdzie m.in. mamy możli-
wość „podpięcia” pod nasze konto kart 
dzieci. Dzięki temu możemy np. spraw-
dzić frekwencję naszego dziecka na za-
jęciach dodatkowych oferowanych w ra-
mach PKM. O wydanie e-karty możemy 
wnioskować w ramach e-usług – a więc 
szybko, sprawnie i bez wychodzenia z 
domu. Dzięki wspólnemu systemowi 
dla Piaseczyńskiej Karty Mieszkańca 
i Piaseczyńskiej Karty Dużej Rodziny 
aplikacja pozwala na zebranie wszyst-
kich informacji z obu programów w 
jednym miejscu. Dodatkowym atutem 
jest automatyczny system ustalania 
terminu ważności karty; kiedy będzie 
zbliżał się czas odnowienia upraw-
nień aplikacja przypomni nam o tym 
30 dni przed wygaśnięciem ważności  
karty. 

To nie koniec nowych funkcjonal-
ności. Nowa aplikacja daje także moż-
liwość synchronizacji naszego konta w 
Nextbike, dzięki czemu możemy doko-
nać płatności za wypożyczenie roweru 
miejskiego. Opcja e-Rower nie tylko 
umożliwi nam transakcje, ale także 
zapewnia kompleksową informację na 
temat dostępności rowerów i stojaków 
na interesującej nas stacji. W ten sposób 
zawsze będziemy wiedzieć, na której 
stacji bez problemu znajdziemy rower i 
gdzie możemy go później zostawić. 

Kierowców z pewnością ucieszy 
opcja e-Parking. Co istotne, aplikacja 
jest zintegrowana z systemem ogólno-
polskiej Strefy Płatnego Parkowania. 
Niezależnie więc od tego, w jakim mie-
ście jesteśmy, dzięki opcji e-Parking nie 
musimy szukać parkomatu, a opłatę uiś-
cimy za pomocą szybkiej i bezpiecznej 
transakcji mobilnej. 

Dla pasażerów komunikacji pub-
licznej przygotowano szereg udogod-
nień dotyczących przemieszczania się 
autobusami. W aplikacji znajdziemy 
wyszukiwarkę połączeń, zaplanujemy 
podróż i kupimy bilety. Ciekawą nowin-
ką jest tu również dostęp do lokalizacji 
pojazdów – czekając na autobus mo-

żemy w każdej chwili sprawdzić jego 
położenie. A jeśli w czasie podróży czy 
na przystanku zaobserwujemy coś nie-
pokojącego, za pomocą usługi e-Inter-
wencja możemy zgłosić zdarzenie do 
odpowiednich służb. Aplikacja swoim 
zasięgiem obejmuje nie tylko gminę Pia-
seczno, ale również całą aglomerację 
warszawską. 

Warto pamiętać, że e-karta może 
pełnić również funkcję karty biblio-
tecznej. Dzięki aplikacji wypożyczymy 
książki tradycyjnie w bibliotece lub za 
pomocą książkomatu, w którym zarów-
no można pobrać jak i zwrócić książkę o 
dowolnej porze.

Przy okazji prac nad platformą e-
-usług pochylono się również nad 
zagadnieniem dostępu do informacji 
publicznej. Aby zapewnić mieszkań-
com szybkie i przejrzyste przeglądanie, 
zmodyfikowano gminny Biuletyn Infor-
macji Publicznej. Zmiany objęły dosto-
sowanie BIP do aktualnych wymagań 
prawnych oraz usprawnienia systemu 
wyszukiwania informacji. Aby utrzymać 
jak najwyższy poziom świadczonych 
usług, w ramach projektu przeszkolono 
25 pracowników Urzędu Gminy zajmu-
jących się aktualizacją BIP z ramienia 
poszczególnych wydziałów. 

\\\   Informacje dla urzędu
Zgromadzenie wszystkich e-usług 

na jednej platformie to nie tylko udo-
godnienia dla mieszkańców. Dzięki 
nowym narzędziom Gmina Piasecz-
no zyskała dostęp do obszernej bazy 
statystyk. Dzięki temu urząd ma pełną 
informację w kwestii liczby osób które 
uzyskały karty na podstawie stałego 
zameldowania czy rozliczających się 
w Piasecznie bez meldunku. System 
pozwoli także w przyszłości weryfiko-
wać np. statystyki klubów sportowych 
korzystających z samorządowych do-
tacji oraz sporządzać dostępną on-line  
listę obecności na zajęciach dotowa-
nych przez gminę. Dzięki informa-
cjom zawartym w systemie urzędnicy 

mogą sprawdzić, jakie zajęcia cieszą 
się powodzeniem, a jakie nie budzą 
zainteresowania mieszkańców. To 
ważne dane w kontekście rozpatry-
wania przyszłych potrzeb oraz dostę-
pu i popularyzacji różnych dyscyplin  
sportowych.

\\\   Plany dalszego rozwoju
Oferowanie obecnie e-usługi to 

oczywiście nie koniec. Referat Innowacji 
Miejskich zapowiada opracowanie dal-
szych funkcjonalności. Kwestią najbliż-
szych kilku dni jest integracja z syste-
mem ePUAP i Profilem Zaufanym oraz 
dostęp do mobilnej aplikacji w sklepie 
AppStore dla posiadaczy telefonów z 
systemem IOS . Gmina Piaseczno myśli 
również o seniorach. Wkrótce e-usługi 
zostaną poszerzone o możliwość ob-
sługi zajęć dla seniorów. Tu również na 
bieżąco będzie weryfikowana frekwen-

cja. Zdarza się bowiem, że mieszkańcy 
zapisują się na zajęcia, a później z róż-
nych przyczyn w nich nie uczestniczą, 
blokując jednocześnie miejsce, z które-
go mógłby skorzystać ktoś inny. Dostęp 
do informacji o zainteresowaniu po-
szczególnymi rodzajami zajęć pozwoli 
również w przyszłości przygotowywać 
ofertę dobrze dopasowaną do oczeki-
wań mieszkańców. 

Przygotowanie i wdrożenie projek-
tu trwało blisko dwa lata. Koszt inwe-
stycji wyniósł łącznie 788 176,16 zł. Na 
realizację zadania udało się pozyskać 
dofinansowanie w wysokości 80% 
kosztów kwalifikowanych, czyli w sumie 
512 635,18 zł. Należy przy tym zazna-
czyć, że w tej kwocie udało się ująć kosz-
ty funkcjonowania systemu poniesione 
dotychczas jak również zapewniono fi-
nansowanie programu piaseczyńskich 
kart w ciągu pięciu najbliższych lat.

Urząd do twoich (e)usług

Projekt „Uruchomienie e-usług związanych z Piaseczyńską Kartą Mieszkańca w gminie Piaseczno” współfina-
sowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Osi Priorytetowej II Wzrost 
e-potencjału Mazowsza, Działanie 2.1 E-usługi, Poddziałanie 2.1.2 E-usługi dla Mazowsza w ramach ZIT 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020.

W aplikacji znajdziemy szereg funkcjonalności, które ułatwią nam  
codzienne życie
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\\\ SZCZAKI

Jeszcze zanim rozpoczął się 
kolejny etap konsultacji  
w sprawie CPK, działkowicze 
złożyli protest w sprawie 
poprowadzenia obwodnicy 
przez ich ogródki.

Z końcem listopada rozpoczął się 
drugi etap konsultacji społecznych 

dotyczących projektu Strategicznego 
Studium Lokalizacyjnego Inwestycji 
Centralnego Portu Komunikacyjnego 
wraz z Prognozą oddziaływania na 
środowisko. Pierwszy etap konsulta-
cji dotyczący samego dokumentu SSL, 
który miał miejsce na przełomie lutego 
i marca przyniósł ponad 146 tysięcy 
głosów. Jak zapewnia inwestor zosta-
ły one poddane szczegółowej analizie 
eksperckiej. Na ich podstawie przygo-
towany został raport, który częściowo 
uwagi te uwzględnił. Głównie dotyczyły 
one kwestii kolejowych, ale rozpatrzo-
no też uwagi dotyczące protestów w 
sprawie przebiegu Obwodnicy Aglo-
meracji Warszawskiej (OAW) w obsza-
rze między Grójcem a Górą Kalwarią. 
Uwzględniono ewentualną możliwość 
przesunięcia pasa drogowego w kierun-
ku południowym. 

\\\   Czas na uwagi do końca  
roku

Od 30 listopada do 31 grudnia moż-
na z kolei składać uwagi i wnioski do 

SSL dla inwestycji związanych z budową 
CPK oraz Prognozy Oddziaływania na 
Środowisko. Podobnie jak wcześniej, 
uwagi można składać bezpośrednio 
na stronie www.cpk.pl, mailowo lub 
listownie. 

Jeszcze przed rozpoczęciem dru-
giego etapu konsultacji swój protest 
przeciwko dwóm wariantom przebie-
gu OAW złożyli właściciele ogródków 
działkowych w Szczakach. Protest 
podpisało blisko 3400 osób. Chodzi o 
warianty zielony i granatowy, w któ-
rych droga miałaby przeciąć tereny 
Rodzinnych Ogrodów Działkowych. 
Autorzy protestu podkreślają, że jest 
to największy kompleks działkowy na 
terenie Polski. 

\\\   Autostrada przez ogródki 
działkowe?

Ogródki istnieją w tym miejscu od 
ponad 40 lat i w sumie są ich ponad 3 
tysiące. Kompleks obejmuje kilka ROD 
zlokalizowanych po obu stronach drogi 
biegnącej ze Złotokłosu do Mrokowa. 
Szacunkowo korzysta z nich około dzie-
sięciu tysięcy osób. 

– To działki wielopokoleniowe, sta-
nowiące nieodzowny element kulturo-
wy dla warszawskich i podwarszaw-
skich rodzin. Ich funkcja jest nie tylko 
rekreacyjna, to także możliwość pozys- 
kania własnych, ekologicznych upraw 
dla zamieszkujących w miastach rodzin 
– czytamy w liście protestacyjnym. Au-
torzy podkreślają, że posiadaczami wie-

lu z tych działek są seniorzy, dla których 
działka to nie tylko azyl i miejsce wypo-
czynku na świeżym powietrzu, ale też 
ważna część codzienności.

Działkowicze podkreślają, że ponad 
40 lat pracy na blisko 200 ha wcześ-
niejszych nieużytków zaowocowało 
niezwykłą bioróżnorodnością tego ob-
szaru. Występuje tu wiele gatunków 
fauny i flory, w tym rzadkich i objętych 
ochroną ścisłą. Przede wszystkim cho-
dzi o kilkadziesiąt gatunków ptaków, ale 
też ssaki, gady i płazy, które znalazły tu 
dobre warunki życia.

\\\   Podwójne obciążenie
– Te gigantyczne kompleksy dział-

kowe stanowią zielone płuca dla całej 
zamieszkałej okolicy, pochłaniając CO2 
– argumentują protestujący. Ma to tym 
większe znaczenie, że w okolicy, nieco 
na wschód od ogrodów działkowych, 
przebiegać będzie już trasa S7. Jeśli 
dodatkowo OAW powstałaby w prze-
biegu północnym na terenie powiatu 
piaseczyńskiego, okoliczni mieszkańcy 
mieliby kumulację związanych z tym 
uciążliwości. 

– Taka droga nigdy nie występowała 
w żadnym dokumencie planistycznym 
gminy Piaseczno – podkreślają autorzy 
protestu. – Przeprowadzenie przez tak 
cenne, przede wszystkim przyrodniczo, 
ale i społecznie tereny nieplanowanej 
inwestycji, jaką jest autostrada, z pew-
nością nieodwracalnie zniszczy ich 

walory i dlatego jest absolutnie nie do 
przyjęcia.

Pod protestem podpisało się 3389 
osób. Został on przekazany do CPK, 
GDDKiA, instytucji zajmujących się 
ochroną środowiska oraz władz gminy 
Piaseczno.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Działkowicze protestują 

Ogródki działkowe po obu stronach ul. Mrokowskiej zajmują w sumie obszar 
200 ha

\\\ IMPRO NA ŻYWO  
Konstanciński Dom Kultury zaprasza miłośni-
ków impro na premierowy „Spektakl z tytułem 
w balonie”. 
Przedstawienie online odbędzie się na żywo 10 grud-
nia o godz. 19.30 na Facebooku KDK. Publiczność 
będzie miała niepowtarzalną okazję uczestniczyć 
interaktywnie w spektaklu, sugerując aktorom po-
trzebne im inspiracje. Drużyna (Katarzyna Michal-
ska, znana regionalnie działaczka impro, Agnieszka 
Bajer – znakomita diva polskiej improwizacji, Michał 
Głowacki, znany w dość szerokich kręgach improza-
paleńców oraz Andrzej Perkman, pseudonim „muzyk”) zrobi wszystko, aby przebić się kulturalnie przez ekrany odbiorników. 
Szczegóły na stronie konstancinskidomkultury.pl oraz na Facebooku.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
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\\\ PIASECZNO

Koronawirus zamknął nas  
w domach i pozbawił dostępu 
do tradycyjnych źródeł 
uczestnictwa w kulturze. 
Zapewnienie odbiorcom  
dawki sztuki w takich 
warunkach wymaga niemałej 
dozy kreatywności.  
Tej na szczęście w Centrum 
Kultury w Piasecznie nie 
brakuje. 

K iedy wiosną rząd ogłosił ogólno-
polski lockdown, instytucje kultury 

stanęły w obliczu niezwykle trudnych 
decyzji. Jak prowadzić działalność w sy-
tuacji, kiedy brakuje możliwości kontak-
tu z drugim człowiekiem? A przecież w 
czasie, kiedy nasze życie musiało prak-
tycznie ograniczyć się do czterech ścian 
naszych domów, sztuka okazuje się 
znacznie ważniejsza, niż można przy-
puszczać. Daje nam możliwość ucieczki 
od trudnej rzeczywistości, pozwala na 
chwilę oderwania. Jak zatem pogodzić 
kulturę z bezpieczeństwem? 

Na szczęście w sukurs przychodzi 
nam technologia – kulturalne życie 
przeniosło się do świata wirtualnego. 
W miejsce tradycyjnych zajęć instruk-
torzy Centrum Kultury przygotowali 
dla swoich uczniów filmy instruktażo-
we, minispektakle czy zabawy. Głów-
ną platformą kontaktu z widzami stał 

się Facebook. Głodni sztuki mogli tu 
znaleźć szereg wydarzeń, od bajek dla 
dzieci, poprzez spektakle teatralne, po 
koncerty czy seanse filmowe. Udało się 
m.in. przygotować cykl Cyberkontakt, 
w ramach którego amatorzy tworzący 
„do szuflady” mogli podzielić się swoją 
twórczością z szerszą publiką. Dla sta-
łych bywalców Domu Kultury czeka-
ły nasze piaseczyńskie „szlagiery”, jak 
Świeczowiska czy Wtorki Teatralne. 
Przeprowadzka do świata wirtualnego 
przyniosła też niespodziewane korzy-
ści – przekroczenie granic tych całkiem 
realnych. W organizowanej we współ-
pracy z Ambasadą Islamskiej Republiki 
Iranu projekcji filmu dokumentalnego 
„Perski Dywan” brali bowiem udział 
widzowie z całego świata! 

W czerwcu wirus nieco nam od-
puścił, dzięki czemu znów mogliśmy 
spotkać się „w realu”. Udało się wów-
czas uruchomić większość stałych za-
jęć – oczywiście z zachowaniem reżimu 
sanitarnego – i zorganizować blisko 40 
imprez plenerowych. Lato upłynęło 
nam pod znakiem warsztatów i wyda-
rzeń organizowanych przez Centrum 
Kultury w piaseczyńskich szkołach, a 
Skwer Kisiela zatętnił kulturalnym ży- 
ciem dzięki serii koncertów i spektakli. 
W kulturalnym kalendarzu zagościła 
również nowa impreza, która zostanie 
już z nami na dłużej – Józefest, czyli cykl 
spotkań z kulturą w Józefosławiu. 

– Bardzo się cieszymy, że udało nam 
się zorganizować koncert Fisza i Ema-

de na terenie kolejki piaseczyńskiej. To 
była dla nas nowa formuła, do tej pory 
nie robiliśmy biletowanych koncertów 
plenerowych. Okazało się, że zarówno 
ten model, jak i miejsce doskonale się 
sprawdzają. Na pewno będziemy wra-
cać do takich koncertów, również po 
pandemii – mówi dyrektor Centrum 
Kultury Magdalena Gawrych. 

Podczas tych kilku miesięcy rozluź-
nienia obostrzeń nabraliśmy oddechu, 
dzięki czemu gdy jesień przyniosła dru-
gą falę epidemii, weszliśmy w nią z inną 
energią. Kultura znów musiała wrócić 
do „wirtuala”, teraz jednak oferta Cen-
trum Kultury prezentuje się inaczej niż 
wiosną. W Przystanku Kultura, Strefie 
Kultury i Klubach Kultury odbywa się 
kilkadziesiąt zajęć online. W samym tyl-
ko Przystanku Kultura w internetowych 
lekcjach bierze udział ok. 250 uczniów. 
Ponadto na widzów czekają spektakle, 
koncerty, bajki czy spotkania podróżni-
cze – kalendarz Centrum Kultury jest 
dziś równie wypełniony, jak przed pan-
demią. 

– Sytuacja związana z pandemią ot-
worzyła nam oczy – opowiada Katarzy-
na Hernik, wicedyrektor Centrum Kul-
tury. – W tym czasie uczestniczyliśmy 
w wielu konferencjach i szkoleniach, 
zweryfikowaliśmy własną pracę pod 
wieloma kątami i przeorganizowaliśmy 
ją tak, by wyjść poza utarte schematy. 
Ogromną zmianą było też podejście do 
widowni. Nasza sala widowiskowa jest 
bardzo mała i ilekroć zapraszaliśmy 

„duże nazwisko”, bilety natychmiast 
się wyprzedawały. Teraz, kiedy mamy 
do dyspozycji streamingi, nie mamy 
już tych ograniczeń i możemy docierać 
nawet do ludzi, którzy w normalnych 
warunkach nie dotarliby na nasze wy-
darzenia – opowiada Katarzyna Hernik. 
– Można powiedzieć, że w tym czasie, 
kiedy wydawałoby się, że jesteśmy za-
mknięci, my pracowaliśmy na 120%  
– dodaje Magdalena Gawrych. 

Z pandemicznych doświadczeń pły-
ną również nowe nauki i drogi rozwoju. 
– Nasi instruktorzy już zadeklarowali, 
że w przyszłości będą korzystać z hy-
brydowej formy zajęć. Przed pandemią 
często bywało tak, że uczniowie odwo-
ływali lekcje, bo nie byli w stanie na nie 
dotrzeć z różnych powodów – czy to  
przeziębienia, czy korków w mieście. 
Teraz już wiemy, jak prowadzić zajęcia 
online, więc jeśli uczeń nie będzie mógł 

dotrzeć do instruktora, może spotkać 
się z nim wirtualnie – mówi Magdalena 
Gawrych. 

Grudzień to oczywiście tradycyjnie 
okres świąteczny, dlatego przygotowa-
na na ten miesiąc oferta oscyluje wokół 
tematyki bożonarodzeniowej – czekają 
nas m.in. warsztaty tworzenia ozdób 
choinkowych czy wianków wigilijnych. 
Do Internetu przeniósł się również te-
goroczny Kiermasz Świąteczny, który 
zwykle towarzyszył odpaleniu miejskiej 
choinki. Na specjalnie przygotowanej 
platformie rzemieślnicy mogą zapre-
zentować swoją ofertę, wśród której 
znajdziemy jak zawsze bogaty wybór 
ozdób świątecznych, biżuterii, a nawet 
wypieków czy wędlin. 

Wszystkie wydarzenia są transmi-
towane na stronie www.facebook.com/
CentrumKulturyPiaseczno.

Karolina Hofman

SPOŁECZEŃSTWO

URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

O G Ł O S Z E N I A

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz.1990 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczony został wykaz dot.:

1)  wydzierżawienia na czas oznaczony od 1.11.2020 r. do 30.04.2021 r. części nieruchomości o pow. 
27,90 m2, oznaczonej nr ewid. 27/6, obręb 26, miasto Piaseczno, będącej własnością Gminy Pia- 
seczno na rzecz dotychczasowego dzierżawcy.

Wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia, tj.  
od dnia 2.12.2020 r.

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r., 
poz. 1990) informuje, iż na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5 – na I piętrze oraz na stronie internetowej www.piaseczno.eu  
w zakładce BIP – tablica ogłoszeń, został udostępniony do publicznej wiadomości wykaz nieruchomości gminnych przeznaczonych do zbycia – część nieruchomości 
położonej w obr. 4 m. Piaseczno przy ul. Energetycznej, oznaczonej jako działki ewid.:
– nr 2/174 i nr 2/169 o pow. łącznej 21 m2 (1 garaż),
– nr 2/175 i nr 2/170 o pow. łącznej 21 m2 (1 garaż)
– nr 2/176 i nr 2/171 o pow. łącznej 21 m2 (1 garaż)
zabudowane murowanymi garażami o powierzchni użytkowej 17 m2 każdy – sprzedaż w trybie przetargu nieograniczonego

Piaseczno, 26.11.2020 r. Z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno
II Zastępca BurmistrzaMiasta i Gminy Piaseczno mgr inż. Robert Widz

INFORMACJAInformacja o wywieszeniu wykazu nieruchomości 
przeznaczonych do zbycia przez Gminę Piaseczno

Burmistrz Daniel Putkiewicz podpisał umowę na przygotowanie 
dokumentacji projektowej z nadzorem autorskim  

budowy nowego krytego basenu oraz zagospodarowanie terenu,  
w ramach realizacji inwestycji nowego Centrum Sportu  

przy ul. Chyliczkowskiej w Piasecznie.

Biuro Projektowe „Maciej Popławski Pracownia” z Wrocławia, z którym negocjowane 
były warunki – wygrało wcześniej konkurs organizowany wspólnie ze Stowarzyszeniem 
Architektów Polskich, na koncepcję budowy tego obiektu. Pełny projekt wykonawczy 
ma być gotowy w styczniu 2022 roku. – Wierzę, że nowa inwestycja będzie kolejną po 
obiekcie CEM wizytówką Piaseczna, nową jakością zarówno w sensie architektonicznym 
jak i użytkowym. To właśnie walory funkcjonalne wybranej koncepcji zadecydowały o jej 
zwycięstwie. Myślę, że po dopracowaniu szczegółów na etapie projektu budowlanego 
przystąpimy do budowy nowoczesnego basenu wraz z atrakcyjnym zapleczem, obiektu 
sportowego na jaki czekają wszyscy mieszkańcy – mówi burmistrz Daniel Putkiewicz.

Podpisana umowa 
na dokumentację 

projektową nowego 
krytego basenu

Kultura w czasach zarazy
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M am przed sobą na rozległym 
blacie stołu kolekcję zdjęć z raj-

dów samochodowych, a na zdjęciach 
Rajdowe Piaseczno. Dziś to brzmi dość 
tajemniczo i kojarzy się ostatnio z uciąż- 
liwymi drifterami, a przecież były lata, 
gdy sport samochodowy gościł w mie-
ście i mogliśmy być dumni z zawod-
nika z Piaseczna, mającego na koncie 
szereg spektakularnych zwycięstw  

w rajdach i wyścigach samochodo- 
wych. Sportowca, który miał ciekawe 
pomysły w rasowaniu aut rodzimej 
produkcji i jednocześnie znakomitego 
rzemieślnika – szklarza. Udało mi się 
namówić, mimo braku czasu z jego stro-
ny na opowieść i oto jest. Mój rozmówca 
ciągle wygląda jak niegrzeczny chłopak, 
jest wyjątkowo interesującym gawę-
dziarzem, charyzmatycznym człowie-
kiem, jego opowieść fascynuje.

\\\   Kolarz Zygmunt Stanek
Poznał Piaseczno w 1964 r., kiedy 

zaczął uprawiać kolarstwo w klubie 
Warszawianka na Mokotowie przy ul. 
Odyńca. Kolarze mieli wówczas treningi 
na trasie Warszawa – Góra Kalwaria. 
Ulica Puławska była w tym czasie jedno-
strumieniowa, wzdłuż szosy biegły tory 
kolejowe ciuchci, czyli kolejki grójeckiej 
i dużą atrakcją dla młodych kolarzy było 
ściganie się z pociągiem. Raz wygrywała 
ciuchcia, a raz kolarze. Ciuchcia miała 
stacje i w końcu przegrywała, ale ile by-
ło z tego powodu radości! Trening był 
ciężki bo z Góry Kalwarii jechali jeszcze 
do Grójca, a czasami nawet do Warki i z 
powrotem do Warszawy. I tak trzy razy 
w tygodniu, po ponad 120 km. Ze wspo-
mnień pana Zygmunta: „W drugim roku 
uprawiania kolarstwa, po wygraniu kil-
ku eliminacji, wystartowałem w małym 
Wyścigu Pokoju. Pierwszy etap był dra-
matyczny, leżałem w dwóch kraksach. 
Gdy podnosiłem się z asfaltu, podjechał 
do mnie na motorze Stanisław Królak 
i mówi do prowadzącego motor Elka 
Grabowskiego „Patrz, tego to dzisiaj 
zabiją”. Możliwe, że te słowa mistrza 
dały mi tyle siły, że dogoniłem peleton 
i wyprzedziłem. Wjechałem na stadion 
Marymontu i jeszcze wyprzedziłem ja-
kiegoś kolarza. Po przekroczeniu mety 
podbiegają do mnie różni ludzie i harce-

rze, mówiąc, że wygrałem wyścig. Sam 
nie wiem, skąd było we mnie tyle siły”.

Zygmunt miał wówczas rower mar-
ki Huragan, później Jaguara. Można było 
na nich wygrać nawet Wyścig Pokoju, 
ale tak naprawdę rowery reprezentacji, 
naszej kolarskiej czołówki, były podra-
sowane w Hucie Warszawa. Miały zu-
pełnie inne piasty, przekładnie, suporty; 
nawet kulki były bardziej okrągłe niż 

te z kolarzówek, na których jeżdżono 
w klubach. W 1966 r., w trzecim roku 
uprawiania przez Zygmunta kolarstwa, 
zakwalifikowano go do wyścigu w Lub-
linie. Przed wyścigiem poszła wśród za-
wodników wieść, że przybyli działacze 
z Polskiego Związku Kolarskiego i będą 

kwalifikować zawodników do kadry  
na Mistrzostwa Świata 1967. Startowa-
ło około 200 zawodników. Zygmuntowi 
udało się uciec, wyrwał się z peletonu i 
odległość między nim a zawodnikami 
jadącymi w grupie była coraz większa. 
Do Opola Lubelskiego jechał sam, czuł 
się znakomicie, mimo ciężkiej, upalnej 

aury, pewnie – jak sam sądził – ważne 
było to, że ważył 65 kg, był szczupły  
i zwinny. Upał nie dawał mu się tak bar-
dzo we znaki, co dawało mu przewagę 
nad innymi. Uwierzył w siebie i – jak to 
mówią po kolarsku: wsadził łeb w kie-
rownik, gryzł przedni widelec roweru i 
uciekał co sił w nogach, i wygrał Lotny 
Finisz w Opolu Lubelskim. Dalej jechał 
sam, już pojawiły się drogowskazy mó-

wiące o zbliżającej się mecie w Lublinie. 
Przed nim był przejazd kolejowy. Przed 
przejazdem wyprzedził go samochód 

oklejony reklamami wyścigu. Za chwilę 
kolarz usłyszał szum drugiego roweru 
i pojawił się zawodnik Krzysztof Stec, 

potężny, dobrze zbudowany kolarz. Był 
świeżutki jak ten poranek majowy, co 
zdziwiło naszego bohatera. Wyraźnie 
był dociągnięty przez w/w samochód, 
no ale co robić, takie życie. Obaj kolarze 
dojeżdżają do zamkniętego szlabanu 
kolejowego, prowadzi Stec o jakieś 30 
m, podnosi szlaban do góry i przejeż-
dża. Szlaban zostaje zamknięty. Do-
jeżdża Stanek, panowie z samochodu 
przytrzymują go przed szlabanem. Nie 
można przejechać, bo za chwilę ma 
jechać pociąg. Pociąg nie jedzie, nato-
miast po kilku minutach dojeżdża do 
szlabanu peleton. Do Stanka podjeżdża 
kolarz z klubu „Sarmata” z Warszawy 
Wiesiek Jezierski i mówi – No i po co 
się tak kurwa spieszyłeś? – Można rzec: 
kurtyna opada. Zygmunt dojechał do 
mety siódmy, co już było bez znacze-
nia. Następnego roku Stec pojechał na 
Mistrzostwa Świata jako najmłodszy 

kolarz, a Stanek poszedł do wojska do 
Olsztyna. W Olsztynie miał normalny 
okres unitarny, a potem zaczął jeździć 
ponownie sportowo rowerem. Będąc 
jeszcze w wojsku wstąpił do klubu 
Zjednoczenie Olsztyn, była tu kadra 
województwa olsztyńskiego, szykowa-
li się do Wyścigu Przyjaźni. W Giżycku, 
w wyścigu ważnym dla regionu, Zyg-
munt zdobył drugie miejsce, zwyciężył 
wówczas Jerzy Żwirko. Stanek ten wy-
ścig bardzo dobrze wspomina. Mimo 
że był drugi, to można powiedzieć, że 
był aż drugi. Przegrać ze Żwirko i tylko 
z nim – to było coś. Żwirko był wspa-
niałym kolarzem i tragiczną postacią 
polskiego kolarstwa. Stanął na podium 
trzech bardzo prestiżowych wyścigów. 
Był pierwszym rezerwowym na Igrzy-
skach Olimpijskich w Monachium. Prze-
powiadano mu wielka karierę. 5 stycz-

nia 1973 roku, jadąc samochodem na 
zgrupowanie kadry narodowej, zginął w 
wypadku razem z trenerem Henrykiem 
Łasakiem. Trener Łasak był wyjątkową 
postacią i tworzył z Feliksem Stammem 
i Kazimierzem Górskim świetną trójcę 
polskich trenerów.

Wracajmy do historii piaseczyń-
skiej. Po wyścigu w Giżycku Zygmunt 
poszedł do dowódcy kompanii z prośbą, 
czy mógłby go puścić na następny wy-
ścig. A dowódca mówi, że nie. To było 
takie przekomarzanie się, bo w końcu 
następowała zgoda, później Zygmunt 
mógł już bez rozkazu jeździć na zawody. 
Z tamtych czasów wspomina wyścig w 
Bartoszycach. Zwyciężył i spędził tam 
kilka godzin, bo mieszkańcy zapraszali 
go do domów. Po pierwszej wizycie u 
gospodarza za drzwiami czekała na-
stępna rodzina i tak ugościło go kilka 
rodzin. Ludzie byli spragnieni nowości 

z Warszawy i kontaktu z kolarzem, i to 
były chyba najmilsze chwile zwycięzcy.

\\\   Szklarz z Piaseczna
W 1967 roku ojciec Zygmunta pan 

Fryderyk wynajmuje od pana Chruściń-
skiego lokal przy ulicy Sierakowskiego 
w Piasecznie, tuż obok postoju taksó-
wek i sklepu z farbami. Najważniejsze 
było wówczas szklenie okien, bo futryny 
i ramy z drewna, często rzemieślniczej 
roboty lub zrobione w fabryce stolar-
ki Wołomin, sprzedawane były bez 
szyb. Po powrocie z wojska Zygmunt 
postanowił włączyć się w działalność 
ojca. Jeszcze przez jakiś czas dojeżdżali  
do pracy z Warszawy. W 1972 roku do-
stali lokal przy ul. Kościuszki. CDN

 Małgorzata Szturomska

Zygmunt Stanek, 
czyli o rowerach i samochodach

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.plZygmunt Stanek w Piasecznie, wyścig

Wyścig dokoła Mazowsza 1969 r., kanapka po mecie w Płońsku

Start do III etapu Małego Wyścigu Pokoju, 1965 r., ulica Wolska, Stadion Sarmata

Piaseczno, ul. Kościuszki przy Małym Rynku, tu był pierwszy zakład pana Fryderyka Stanka

Wzdłuż szosy biegły tory 
kolejowe ciuchci, czyli 

kolejki grójeckiej i dużą 
atrakcją dla młodych 

kolarzy było ściganie się 
z pociągiem
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Starosta Piaseczyński 
stosownie do art. 113 ust. 6 i 7, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a, w związku z art. 124, art. 124b ustawy  
z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (jednolity tekst Dz. U. 2020, poz. 65 ze zm.), 

podaje do publicznej wiadomości informację 

o zamiarze ograniczenia, w drodze decyzji, na wniosek PGE Dystrybucja S.A., sposobu korzystania 
z nieruchomości o nieuregulowanym stanie prawnym, położonej w obrębie Baniocha, gm. 
Góra Kalwaria, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 290 - przez udzielenie PGE Dystrybucja S.A. 
zezwolenia na demontaż słupowej sieci transformatorowej SN/nN, sieci elektroenergetycznych oraz 
założenie i przeprowadzenie na ww. działce kontenerowej stacji transformatorowej SN/nN, sieci 
elektroenergetycznych kablowych SN-15kV i nN-0,4kV. 

W związku z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do przedmiotowej 
nieruchomości – do zgłoszenia się w terminie 2 miesięcy od dnia ukazania się niniejszego ogło- 
szenia, do siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, tel. 0 22 756 62 28. 

W przypadku następców prawnych niezbędne jest przedłożenie dokumentów potwierdzających 
nabycie spadku po poprzednim współwłaścicielu ww. nieruchomości – Romualdzie Jerzym Płachta. 

Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, które udowodnią przysługu- 
jące im prawo rzeczowe do wnioskowanych nieruchomości, wszczęte będzie postępowanie 
administracyjne w trybie art. 124a, w związku z art. 124 ustawy o gospodarce nieruchomościami,  
z pominięciem ww. osób, jako stron postępowania. 

    Starosta Piaseczyński 
Ksawery Gut

WZO.6821.57.2020.MB 

OGŁOSZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

OGŁOSZENIE
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektów zmian  miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 w związku z art. 27 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  
(Dz.U.2020.293 ze zm.), w związku art. 39 ust. 1 i art. 54 ust. 2 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochro-
nie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (Dz.U.2020.283 ze zm.) zawiadamiam o wyłożeniu  
do publicznego wglądu zmian miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla: 

1)  Gminy Góra Kalwaria w związku z uchwałą Rady Miejskiej Góry Kalwarii nr  XXII/209/2019  z dnia 18.12.2019 r., w sprawie przystąpienia  
do sporządzenia zmiany miejscowego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego dla Gminy Góra Kalwaria, zmienionej  uchwałą  
nr XXX/261/2020 r. z dnia 29.04.2020 r.

2)  fragmentu wsi Moczydłów – część II, w związku z uchwałą Rady Miejskiej Góry Kalwarii nr XXXIII/309/2020 z dnia 26.08.2020 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Moczydłów – część II,  
zmienionej uchwałą nr XLI/335/2020 z dnia 28.10.2020 r.

Wyłożenie projektów zmian planów nastąpi w dniach od 16.12.2020 r. do 05.01.2021 r., w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy w Górze Kalwarii, 
ul. 3 Maja 10, w pokojach nr: 207 (projekt 1) i 206A (projekt 2) w godzinach pracy Urzędu a także ww. materiały będą dostępne do wglądu na stronie  
bip.gorakalwaria.pl oraz www.gorakalwaria.pl

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projektach zmian miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego rozwiązaniami odbędzie się: w dniu 
21.12.2020 r. od godz. 16.00, w pokoju nr 206 B (projekt 1) i 206A (projekt 2), w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy w Górze Kalwarii, ul. 3 Maja 10.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projektach planów  
miejscowych, może wnieść uwagi w nieprzekraczalnym terminie do dnia 19.01.2021 r. Uwagi, należy składać do Burmistrza Miasta i Gminy Góra 
Kalwaria, w formie papierowej lub elektronicznej z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej, adresu, oznaczenia nieruchomości, 
której uwaga dotyczy. Uwagi, w formie elektronicznej należy wnosić za pomocą: elektronicznej skrzynki pocztowej na platformie e-Puap: /GoraKalwaria/
skrytka oraz poczty email:umig@gorakalwaria.pl, kancelaria@gorakalwaria.pl. Uwagi, rozpatrywane będą przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 
Przekazane dane osobowe będą przetwarzane zgodnie z informacją „Dane osobowe” zawartą na stronie  internetowej Urzędu Miasta i Gminy Góra Kal- 
waria, bądź  pod numerem tel. 22 736 38 26 (kontakt do powołanego w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria inspektora danych osobowych). 

 Z up. Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria
Z-ca  Naczelnika Wydziału Planowania Przestrzennego

mgr inż. Renata Ługowska

OBSZAR „A” – fragment wsi Sierzchów(wg załącznika nr 7 do ww. planu)
Granice zmiany planu:
AB –  północne linie rozgraniczające terenów oznaczonych symbolami 1U/MN  

wraz z ich przedłużeniem przez teren 7KS
BC –  wschodnie linie rozgraniczające terenów oznaczonych symbolami 1U/MN i 3U  

wraz z ich przedłużeniem przez teren 7KS
CD – południowa linia rozgraniczająca teren oznaczony symbolem 3U
DA –  zachodnie linie rozgraniczające tereny oznaczone symbolami 3U i 1U/MN  

wraz z ich przedłużeniem przez teren 7KS

OBSZAR „B” – fragment wsi Sierzchów (wg załącznika nr 7 do ww. planu)
Granice zmiany planu:
AB –   północne linie rozgraniczające terenów oznaczonych symbolami 2MN i 4U  

wraz z ich przedłużeniem przez teren 2 KS
BC – wschodnia linia rozgraniczająca teren oznaczony symbolem 4U
CD –  południowe linie rozgraniczające terenów oznaczonych symbolami 4U i 2MN  

wraz z ich przedłużeniem przez teren 2KS
DA – zachodnia linia rozgraniczająca teren oznaczony symbolem 2MN

OBSZAR „C” – fragment wsi Wólka Dworska (wg załącznika nr 19 do ww. planu)
Granice zmiany planu:
AB – północna linia rozgraniczająca teren oznaczony  symbolem MN
BC – wschodnia linia rozgraniczająca teren oznaczony symbolem MN
CD – południowa linia rozgraniczająca teren oznaczony symbolem MN
DA – zachodnia linia rozgraniczająca teren MN

GRANICE PROJEKTU 1
Granice obszarów sporządzenia zmiany planu oznaczone kolorem czerwonym i literami  ABCD  
na wyrysie z obowiązującego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego Gminy Góra Kalwaria,  
w zakresie fragmentów wsi Sierzchów i Wólka Dworska (uchwała nr 14/V/98 z 29.12.1998 r.)

GRANICE PROJEKTU 2
Zmiana planu dotyczy wyłącznie części tekstowej w zakresie terenu oznaczonego symbolem przeznaczenia 
5MW/U

Góra Kalwaria, dn. 9.12.2020 r.

    
Zodnie z art. 49a ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 256 ze zm.) czytaj dalej k.p.a., 

zawiadamia się o wydaniu w dniu 27 listopada 2020 r. postanowienia Starosty Piaseczyńskiego na podstawie  art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. 
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363 ze zm.) związku z art. 108 § 2 ustawy 
z dnia 14 czerwca 1960 r. k.p.a. dotyczącego odmowy nadania rygoru natychmiastowej wykonalności decyzji Starosty Piaseczyńskiego nr 24/2020  
z dnia 16 listopada 2020 r. na realizację inwestycji drogowej 

dla:                      Burmistrza Gminy Konstancin-Jeziorna, ul. Piaseczyńska 77, 05-520 Konstancin-Jeziorna  
obejmującą:     przebudowę i rozbudowę dróg gminnych na terenie Skolimowa Północnego-Zachodniego w Gminie Konstancin-Jeziorna 

Z treścią postanowienia z dnia 27 listopada 2020 r. można zapoznać się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, 
Kancelaria Wydziału Architektoniczno-Budowlanego na parterze w sali obsługi interesanta, pn.-pt., 8-16.

Od postanowienia stronie przysługuje prawo do wniesienia zażalenia, za moim pośrednictwem (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 
Piaseczno) do Wojewody Mazowieckiego, w terminie 7 dni od dnia jej doręczenia.

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego 
ogłoszenia.
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 9.12.2020 r.
Nr rej. ARB.6740.1.32.2019.KS   Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 

Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

Targowisko 
również w soboty
\\\ PIASECZNO

Piaseczyńskie targowisko 
jest już w pełni gotowe po 
modernizacji. Przed świętami 
gmina zaprasza sprzedających  
i kupujących również w soboty.

Z akończyły się prace moderniza-
cyjne północnej części miejskie-

go targowiska w Piasecznie. Na placu 
zlokalizowanym między ulicami Nada-
rzyńską, Żytnią i Jana Pawła II pojawi się 
jeszcze niewielki kontenerowy budynek 
administracyjny. Oprócz utwardzonych 
alejek, na placu pojawiły się też pasy 
zieleni, ławki, oświetlenie, kosze na 

śmieci czy estetycznie ukryte kontenery 
na odpady. Po zachodniej stronie po-
wstały zaś miejsca parkingowe, w tym 
dla niepełnosprawnych. Pojawiła się tu 
również ładowarka dla samochodów 
elektrycznych.

Cała inwestycja kosztowała 8,4 mln 
złotych. Pierwotnie planowana była 
jeszcze budowa zadaszenia, ale ceny 

w kolejnych przetargach były niezwy-
kle wysokie, sięgały 15 mln zł i gmina 
zrezygnowała z zadaszenia i budynku 
administracyjno-biurowego. Ten ostatni 
ma zastąpić budowla kontenerowa.

Dotychczas piaseczyńskie targowi-
sko miejskie działało we wtorki i piątki. 
Jednak w najbliższe dwie soboty – 12 i 
19 grudnia – będzie dodatkowo otwar-
te, by zwiększyć możliwość zrobienia 
przedświątecznych zakupów.

– Nawiązaliśmy współpracę z or-
ganizatorami wyprzedaży garażowych 
organizowanych przy ul. Dworskiej („Z 
Bagażnika”) i zachęcamy osoby, które 

tam sprzedają i kupują w niedzielę, do 
odwiedzenia nas w sobotę – mówi Łu-
kasz Wyleziński, kierownik Biura Pro-
mocji. Gmina zaprasza zarówno sprze-
dawców różnych świątecznych ozdób, 
lokalnych rzemieślników i rękodziel-
ników, jak również rolników zazwyczaj 
oferujących swoje płody we wtorki i 
piątki. – Mogą się oczywiście pojawić 

różni hobbyści czy mieszkańcy, którzy 
zrobili przedświąteczne porządki w 
swoich szafach.

Sprzedających ma zachęcać promo-
cyjna, symboliczna opłata za stanowi-
sko wynosząca 1 zł. W soboty sprzedaż 
ma się zaczynać od godziny 8.00. Czy 
docelowo zmienią się dni prowadzenia 
handlu na piaseczyńskim targowisku, 
na razie nie wiadomo.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Po zachodniej stronie powstała nowa droga dojazdowa z miejscami  
parkingowymi

Kontenery na śmieci mają być ukryte 
w estetycznej altance

W sumie na placu targowym przewidziano miejsce dla około 250 sprzedawców
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Starosta Piaseczyński 
stosownie do art. 113 ust. 6 i 7, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a, w związku z art. 124 ustawy z dnia  
21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (jednolity tekst Dz. U. 2020, poz. 65 ze zm.),  

podaje do publicznej wiadomości informację 

o zamiarze ograniczenia, w drodze decyzji, na wniosek Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. z o.o.  
sposobu korzystania z nieruchomości o nieuregulowanym stanie prawnym, położonej w obrębie 
Głosków, gm. Piaseczno, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 82/1 – przez udzielenie PSG Sp. z o.o. 
zezwolenia na założenie i przeprowadzenie na ww. działce sieci gazowej średniego ciśnienia. 

W związku z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do przedmiotowej 
nieruchomości – do zgłoszenia się w terminie 2 miesięcy od dnia ukazania się niniejszego ogło- 
szenia, do siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, tel. 0 22 756 62 28. 

W przypadku następców prawnych niezbędne jest przedłożenie dokumentów potwierdzających 
nabycie spadku po poprzednim współwłaścicielu ww. nieruchomości – Aleksandrze Pudło. 

Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, które udowodnią przysługu- 
jące im prawo rzeczowe do wnioskowanych nieruchomości, wszczęte będzie postępowanie 
administracyjne w trybie art. 124a, w związku z art. 124 ustawy o gospodarce nieruchomościami,  
z pominięciem ww. osób, jako stron postępowania.

    Starosta Piaseczyński 
Ksawery Gut

WZO.6821.23.2019.AB 

OGŁOSZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

    

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) 
zawiadamiam, że w dniu 23 listopada 2020 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie zmiany,  
na podstawie art. 155 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego  
(t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 256 ze zm.),  decyzji Starosty Piaseczyńskiego nr 16/2017 z dnia 6 września 
2017 r., zezwalającej na realizację inwestycji drogowej: 

inwestor:       Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno  
inwestycja:     „rozbudowa i przebudowa drogi powiatowej 2866W na odcinku  ul. Julianowskiej  

i ul. Przesmyckiego” 

Zmiana dotyczy części decyzji dotyczącej wskazania działek przeznaczonych pod realizację 
inwestycji drogowej w liniach rozgraniczających projektowanej drogi pod przejęcie przez jednostkę 
samorządu terytorialnego – Powiat Piaseczyński, poprzez zmianę działki gruntu nr 22/3, obręb  
0021, jedn. ew. Piaseczno – miasto (obecnie nr 22/11, nr 22/9, nr 22/11, nr 22/7 i nr 22/8) na część  
ww. działki ewid. nr 22/3, obręb 0021, jedn. ew. Piaseczno – miasto, stanowiącej obecnie działkę  
ewid. nr 22/12, obręb 0021, jedn. ew. Piaseczno - miasto.

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Filii Wydziału Architektoniczno-Budowlanego Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, ul. 3-go Maja 10, 05-530 Góra Kalwaria, pokój 12B, od pon. do piąt.  
w godzinach 8-15, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia 
w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez udostępnienie pisma  
w Biuletynie Informacji Publicznej.
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 9.12.2020 r.
Nr rej. ARB.6740.1.13.2017.KS   

    Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

    
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego ogłasza pierwszy przetarg ustny nieograniczony na dzierżawę 
części zabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Gen. F. Kleeberga w Górze Kalwarii, 
będącej własnością Powiatu Piaseczyńskiego, stanowiącej działki ewid. nr 37/28 o pow. 0,2276 ha  
i nr 37/29 o pow. 0,6366 ha z obrębu 1-02 m. Góra Kalwaria, uregulowanej w księdze wieczystej  
nr WA5M/00406700/5. Działka nr 37/29 zabudowana jest dwoma budynkami o pow. użytkowej 
1828 m2 i 165 m2. Działki są wolne od obciążeń, nie toczy się wobec nich żadne postępowanie  
sądowe lub administracyjne dotyczące ich własności albo posiadania. Zgodnie z zapisami w miejsco- 
wym planie zagospodarowania przestrzennego uchwalonego Uchwałą Nr XIV/81/2015 Rady  
Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 25.06.2015 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – tereny dawnej jednostki wojskowej – etap 1,  
działki znajdują się w przeważającej części na terenie zabudowy usługowej o charakterze 
centrotwórczym w zabudowie śródmiejskiej, oznaczonym na rysunku planu symbolem 5Uc.

Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 50.000,00 zł + VAT.
Przetarg odbędzie się w dniu 12.01.2021 r. o godz. 10:00 w budynku Starostwa Powiatowego             
w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, sala nr 110.
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 08.01.2021 r. wadium         
w wysokości 2.500,00 zł.
Ogłoszenie o przetargu zamieszczone zostało na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, w siedzibie filii oraz na tablicach ogłoszeń urzędów gmin z terenu 
Powiatu Piaseczyńskiego, a także na stronie powiatu: www.bip.piaseczno.pl (w zakładce: „Oferty 
nieruchomości, oferty dzierżawy”).
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu dostępne są w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, 
ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 121, pod nr tel. 22 756-61-71.

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego 

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

SZUKAM PRACY 

Opieka 24h/dobę 604400244

DAM PRACĘ 

Poszukiwana opiekunka do dzieci (8, 15 
lat): nienormowany czas pracy, prawo 
jazdy, czasami konieczność pozostania na 
noc, pomoc w odrabianiu lekcji, prowa-
dzenie domu. Oferowana jest stała pen-
sja. Mile widziana emerytowana nauczy-
cielka. Telefon kontaktowy: 660539403, 
509685111 

Solid Security Sp. z o.o. poszukuje  
Pracowników ochrony na obiekt  
handlowy w Piasecznie, tel. 693-604-625

Solid Security Sp. z o.o. poszukuje pracow-
ników ochrony na osiedle mieszkaniowe  
w Walendowie, tel. 695-804-224

Pracownik fizyczny, magazyn,  
rusztowania, prawo jazdy kat. B,  
Piaseczno. Tel. 501 289 817

Serwis Renault i Dacia w Konstancinie 
zatrudni mechanika samochodowego. 
Tel. 519 376 670

Zatrudnię lakiernika i ślusarza  
- samochody ciężarowe, kosmetyki aut 
tel. 509 237 779

Magazynier na skład budowlany  
z doświadczeniem, Piaseczno,  
ul. Mostowa 11           

USŁUGI  

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki, 
Tel.604 489 255 www.purterm.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Schody renowacje prace stolarskie  
malowanie schodypodlogi.com.pl  
503 344 567, 501 201 194

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661 

KUCHNIE, SZAFY, GARDEROBY, PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR TEL.723 533 233

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Sala Weselna Biały Dworek w Prażmowie. 
Wolne Terminy. Tel 722202966

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Kominiarz tel. 500 214 632 

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886 

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Naprawy, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214   

SPRZEDAM  

Ekogroszek kolumbijski. Wysoka jakość, 
rozsądna cena. Prażmów. 22 727-07-00   

KUPIĘ  

Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

AUTO-MOTO KUPIĘ

SKUP AUT NAJWYŻSZE CENY 503901642 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut na kasację 508206738

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam 1/2 bliźniaka w Pruszkowie 
Tel. 605 582 227   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Wynajmę niezależny lokal 30m2  
w nowym budynku z 2018 r.  
tel. 886 234 304

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988 

Domek drewniany 45 m2 w Grójcu,  
tel. 692 349 218               

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

Naprawa protez, Piaseczno,  
ul. Pelikanów 4a lok. 17 tel. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

TOWARZYSKIE  

Biuro Carina zaprasza samotnych  
Tel. 42 687 08 10

FINANSE  

Twojej firmie grozi bankructwo?  
• Pomoc w oddłużaniu  

• Restrukturyzacja zamiast upadłości  
• Wstrzymanie egzekucji  

komorniczych • Plan naprawczy  
(na podstawie ustawy tarcza 4.0)  

zadzwoń lub napisz do nas:  
537 797 991 m.wiora@vindico.pl 

Zamów ogłoszenie DROBNE za DROBNE tel. 786 202 066
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\\\ GÓRA KALWARIA

W dwudniowych mistrzostwach 
rywalizowało 16 drużyn. 

W miniony weekend na sportowo 
mikołajki obchodzili miłośnicy 

siatkówki. W hali przy ul. Białka w Gó-
rze Kalwarii odbył się XI Mikołajkowy 
Turniej Piłki Siatkowej Mężczyzn. Or-
ganizatorami zawodów był Uczniow-
ski Klub Sportowy „Budowlani” Góra 
Kalwaria oraz Ośrodek Sportu i Rekre-
acji Góra Kalwaria. Zawody cieszyły się 
dużym zainteresowaniem.

W turnieju wzięło udział 16 drużyn. 
W sobotę 5 grudnia rozegrano elimi-
nacje, które wyłoniły najlepsze zespo-
ły. Rywalizacja zwycięzców eliminacji 
miała miejsce dzień później. Każdy da-

wał z siebie maksimum, a starcia były  
zacięte.

Ostatecznie pierwsze miejsce wy-
walczyła ekipa, której nazwa by na to 

nie wskazywała, czyli Trochę Bieda 
Team. Drugą pozycję zajęli siatkarze 
drużyny MPC Riviera Warszawa, a trze-
cie reprezentanci zespołu MIX Nowa 
Iwiczna. Czwarta lokata należała do za-
wodników WATRA Mrozy.

Na turnieju wręczano również wy-
różnienia indywidualne:
Piotr Szostak (MIX) – najlepszy atak
Arkadiusz Czech (Trochę Bieda Team) 
– najlepsze rozegranie
Adam Lupa (Riviera) – najlepszy libero
Michał Jakubowski (Trochę Bieda 
Team) – MVP całego turnieju

Nagrody wręczał siatkarzom Ar-
kadiusz Strzyżewski, burmistrz gminy 
Góra Kalwaria.

Kolejny turniej planowany jest na 
wiosnę 2021 roku.

Rafał Lipski

\\\ PIASECZNO

Antonina Żurawska wywalczyła 
na zawodach dwa złote medale. 

P od koniec listopada Antonina Żu-
rawska, zawodniczka miejscowego 

klubu UKS „Piątka” Funado Piaseczno, 
wzięła udział w zawodach International 
Karate Wrocław Adidas Open, które od-
były się na hali Akademii Wychowania 
Fizycznego we Wrocławiu. W sytuacji 
pandemii koronawirusa i w związku 
z odwołaniem większości zawodów 
sportowych była to największa impre-
za sportowa Karate WKF w Polsce w 
2020 roku. Do rywalizacji przystąpili za-
wodnicy z 38 klubów, w tym ścisła pol-
ska czołówka karateków WKF (World 
Karate Federation). Poziom sportowy 
imprezy był bardzo wysoki.

Zawodniczka „Piątki” Funado Pia-
seczno spisała się znakomicie i sięgnęła 
po 2 złote medale. Najpierw Antonina 
wygrała swoją kategorię wiekową, 
zdobywając pierwsze złoto w katego-
rii  Kumite kadetek -54 kg. Już godzinę 
później Tosia przystąpiła do kolejnej ry-
walizacji, tym razem ze starszymi kole-
żankami. Tutaj również okazała się bez-
konkurencyjna i w kategorii Kumite ju- 

niorek -53 kg wywalczyła swoje drugie  
złoto.

Reprezentantka piaseczyńskiego 
klubu nie spoczywa na laurach. Kolejny 
etap to konsultacje szkoleniowe Ka-
dry Polskiej Unii Karate i szykowanie 
formy na sezon 2021, który, jak tylko 
pandemia pozwoli, zapowiada się bar-
dzo pracowicie. Główne starty Tosi to 
zawody rankingowe Karate 1 Youth 
League (Cypr, Chorwacja, Turcja, Wło-
chy). Uczennica drugiej klasy IV Lice-
um Ogólnokształcącego w Piasecznie 
przede wszystkim jednak marzy, aby 
reprezentować Polskę i Piaseczno w 
przyszłorocznych mistrzostwach Euro-
py, które mają się odbyć 17-19 sierpnia 
w Tampere w Finlandii.

Rafał Lipski

\\\ LESZNOWOLA

Seniorki UKS Lesznowola 
straciły punkty po tie-breaku 
z drużyną z Raszyna. Kolejny 
mecz ligowy już w najbliższą 
niedzielę. 

Z awodniczki zespołu UKS Leszno-
wola rozegrały ostatnio starcie w 

ramach III ligi siatkówki kobiet. Rywal 
był wymagający, gdyż do Lesznowoli 
przyjechał trzeci zespół w ligowej staw-
ce, czyli UKS Orlęta Raszyn. Spotkanie 

obfitowało w emocje, ale ostatecznie 
z triumfu cieszyły się siatkarki ekipy 
przyjezdnych.

Pierwszy set bardzo dobrze zaczęła 
drużyna Lesznowoli, wygrywając 25:22. 
W drugim secie UKS Lesznowola z wy-
niku 19:24 był w stanie wyjść na 24:24, 
jednak przeciwniczki wygrały go 27:25. 
Trzeci set to wygrana siatkarek gospo-
darzy 25:21. Niestety dla reprezentan-

tek powiatu piaseczyńskiego kolejna 
odsłona meczu należała już do Raszyna, 
który zwyciężył wysoko 25:18. Losy ry-
walizacji rozstrzygnęły się w emocjonu-
jącym tie-breaku.

Lesznowola w dobrym stylu wygry-
wała 11:7, ale mimo to błędy w końców-
ce spowodowały, że to Orlęta Raszyn 
sięgnęły po zwycięstwo. Wynik 16:14 
dla gości zakończył ten zacięty mecz.

UKS Lesznowola zajmuje obecnie 
8. miejsce w ligowej tabeli. Kolejna 
szansa na zdobycie punktów już w tę 
niedzielę – siatkarki trenowane przez 

Tomasza Pałczaka zmierzą się na wy-
jeździe z zespołem MKS „Olimp” Mińsk 
Mazowiecki.

Skład UKS Lesznowola w meczu z 
Orlętami Raszyn: Kunicka W., Latos K., 
Kamińska N., Miszczuk J., Bąkiewicz P., 
Wojtyniak W., Nowacka K., Skibińska 
J., Jagusiak K., Janus A., Sampolińska E.

Rafał Lipski

Mikołajkowy turniej

Medale w karate

Pechowe starcie

To kolejny sukces młodej zawodniczki 

Nagrody dla zawodników  
mikołajkowego turnieju

KS
 K

AR
AT

E 
SH

OT
OK

AN
 „F

UN
AD

O”
 P

IA
SE

CZ
NO

FO
T. 

OS
IR

 G
ÓR

A 
KA

LW
AR

IA

UKS Lesznowola przegrał spotkanie po emocjonującym tie-breaku
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